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XXXVI Sesję Rady Miejskiej w Iławie odbyto w dniu 17 lutego 2017 roku w sali konferencyjnej 

Urzędu Miasta w Iławie przy ulicy Niepodległości 13. Sesję rozpoczęto o godz. 1100  a zakończono 

o godz. 1205.  

   

Ad 1. Otwarcie i stwierdzenie quorum 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański dokonał otwarcia XXXVI Sesji. Serdecznie 

powitał wszystkich przybyłych radnych, jak również zaproszonych gości. 

Na podstawie listy obecności stwierdził, że w sesji uczestniczy 19 radnych (nieobecna radna 

Aneta Rychlik i radny Roman Brzozowski), co stanowi quorum, przy którym może obradować Rada 

Miejska i podejmować prawomocne decyzje i uchwały.  

Do liczenia głosów wyznaczył Wiceprzewodniczącą Annę Zakrzewską.  

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista obecności gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu 

 

Ad. 2. Przyjęcie porządku obrad XXXVI Sesji Rady Miejskiej w Iławie 

 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański oznajmił, że sesja została zwołana na podstawie 

art. 20 ust 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym, w związku z § 15 ust. 4 

Regulaminu Rady Miejskiej w Iławie - na wniosek Burmistrza. W związku z tym, na każdą zmianę w 

porządku musi wyrazić zgodę wnioskodawca.  

Zapytał, czy w sprawie porządku chciałby ktoś zabrać głos. Nie było propozycji zmian. 

 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański nie poddał pod głosowanie porządku obrad 

XXXVI Sesji, ponieważ nie zaproponowano zmian. Porządek został przyjęty w następującym 

brzmieniu: 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.  

2. Ustalenie porządku obrad.  

3. Podjęcie uchwały w sprawie: 

1)  Projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju 

szkolnego w Gminie Miejskiej Iława 

4. Zamknięcie obrad XXXVI Sesji 
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Ad. 3. Podjęcie uchwały w sprawie:  

 

1) projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju 

szkolnego w Gminie Miejskiej Iława 

 

Przedmiotowy temat został przedłożony radnym przed sesją w wersji pisemnej oraz 

przedstawiony przez Dyrektor Miejskiego Zespołu Obsługi Szkół i Przedszkoli Renatę 

Kamińską w postaci omówionej prezentacji. 

Prezentacja stanowi załącznik nr 3  do protokołu. 

 

W dyskusji nad powyższym głos zabrali: 

Radny Edward Bojko: Kiedy ostatnie lata gimnazjów wygasną, to w tych 5 szkołach będzie mniej 

młodzieży, trzeba jednak pomyśleć o szkole na osiedlu Ostródzkim. W swoim czasie przewidywane 

były tam 2 szkoły podstawowe. Naszych mieszkańców w tamtej części miasta przybywa, a teraz już 

jest ich bardzo dużo.  

Radna Ewa Jackowska: Brak jest informacji o zajęciach tzw. rehabilitacyjnych i klasach 

integracyjnych. Czy zajęcia będą się odbywały na dotychczasowym stopniu zaangażowania? Ile 

będzie klas integracyjnych i w których szkołach, wszystkich czy wybranych? 

Burmistrz Miasta Adam Żyliński: Zmieniając strukturę z gimnazjów na szkołę podstawową, 

zachowujemy status klas integracyjnych w dotychczasowych jednostkach. Zostaje tak jak jest do tej 

pory. 

Radny Grzegorz Przytuła: Zmiany w zakresie obwodów szkolnych mogą spowodować, że 

rodzeństwo będzie chodziło do różnych szkół podstawowych. Może trzeba zawrzeć w uchwale, aby 

to rodzice wybierali, czy dzieci będą się uczyć w dwóch różnych szkołach, czy w jednej. Brakuje też 

informacji, jaka ta uchwała rodzi skutki finansowe w budżecie gminy.  

Burmistrz Miasta Adam Żyliński: Jesteśmy otwarci. Zadawaliśmy sobie wszelkie pytania 

wcześniej. Jeśli chodzi o problem rodzeństwa, czy o szczególne, usprawiedliwione oczekiwania 

rodziców, to nie chcemy tego formalizować. Chcemy, aby to się odbywało w sposób nieformalny w 

starych obiektach, tzn. zanim dzieci przejdą do następnej szkoły. Panie dyrektorki współpracują ze 

sobą, wszyscy się martwimy o tę reformę. W ramach starego obiektu takich przetasowań będzie 

można dokonywać, aby nowy oddział przeszedł dalej, a interesy rodzeństwa były zabezpieczone.  
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Radna Elżbieta Prasek: Do tej pory zapisane jako szkoły integracyjne były 2 szkoły: SP nr 3 i 

Gimnazjum nr 2. Potem do SP nr 2 zaczęto przyjmować klasy integracyjne. Czy w obecnej sytuacji 

będą klasy integracyjne we wszystkich szkołach? 

Zastępca Burmistrza Ewa Junkier: Nie. 

Radna Elżbieta Prasek: Czyli zostaje w SP nr 5, 3 i 2? 

Zastępca Burmistrza Ewa Junkier: Tak. 

Radna Elżbieta Prasek: W mojej dawnej szkole są nauczyciele przygotowani do pracy z klasami 

integracyjnymi, a obecnie masowo nauczyciele się dokształcają. Jeśli w klasie integracyjnej 

zabraknie nauczyciela w innej szkole niż w której on dotychczasowo pracuje, a tam nie będzie dla 

niego pracy, to czy będzie mu zagwarantowana praca w innej szkole? To nie dotyczy tylko klas 

integracyjnych, ale wszystkich przedmiotów. Skończenie, np. chemii w systemie normalnym, 

dziennie czy zaocznie, to coś innego niż skończyć studia podyplomowe. Chodzi o poziom edukacji, 

nie ubliżając studiom podyplomowym. Trzeba też to brać pod uwagę. Nauczyciele powinni móc 

uzupełniać etaty w innych szkołach. Powinna też być lista z wykształceniem nauczycieli.  

Burmistrz Miasta Adam Żyliński: My inwentaryzujemy problem cały czas. Bardzo mocno 

podkreślam współpracę dyrektorek między sobą. To jest klucz do powodzenia. Ostatnio na tej sali 

miałem spotkanie z rodzicami, przedstawicielami „trójek” klas szóstych z poszczególnych szkół. 

Wszyscy się martwimy. To są dwie grupy: rodzice z dziećmi oraz nauczyciele. To jest bardzo 

ważny moment o charakterze socjologicznym i psychologicznym, ale jest też kwestia kadry 

nauczycielskiej, ma to być starannie zinwentaryzowane, to się już dzieje. Liczymy, sprawdzamy, jak 

to poprzesuwać. To będzie dość bolesne, będziemy uciekać od nadgodzin, by zagospodarować jak 

największą liczbę nauczycieli i szukać sposobu, by nie obniżyć poziomu nauki. To nie może być 

tylko świstek papieru, to muszą być kompetencje. To są problemy do pokonania. Pozostaję 

umiarkowanym optymistą, że pokonamy ten problem. Ustawowo klasy szóste przechodzą do 

zasobów pogimnazjalnych, natomiast w przypadku klas trzecich, w przyszłości czwartych, jest to 

proces dobrowolny. Zobaczymy, na ile się posuniemy z kondycją naszego budżetu i dobrą wolą 

radnych, by wzmocnić tę reformę naszymi oddolnymi propozycjami, np. patrzenie przez palce na 

ilość dzieci w poszczególnych klasach, co podniesie poziom nauki, ale będzie kosztowne dla 

budżetu, czy  wprowadzenie programu dopłat dla nauczycieli, który miałby ich zachęcić do tego, by 

przejść na emeryturę. To jest dobra wola nas i samorządu jako organu uchwałodawczego. Nie 

potrafimy dziś oszacować tego problemu, ale to nie oznacza, że się od niego odsuwamy. Jest też 

problem adaptacji poszczególnych pomieszczeń. Tu nasłuchujemy uważnie, czy nie pojawi się jakiś 
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program rządowy. Jakaś tam kwota, idąca w setki milionów złotych, ma być propozycją dla 

samorządów na wyposażenie klas. My na ten temat będziemy jeszcze dyskutować, bo to tylko 

pierwsza uchwała, otwierająca pole do działania.  

Radny Włodzimierz Harmaciński: Jak szeroko były przeprowadzane konsultacje? Żebyśmy za 

rok, za dwa nie spotkali się z atakami całych osiedli, czy większych społeczności. Czym 

podyktowane jest to, że całe klasy będą przenoszone? Dlatego, że są zżyte ze sobą? 

Burmistrz Miasta Adam Żyliński: To wynika z ustawy. 

Radny Grzegorz Przytuła: Co w przypadku, gdy odległość do szkoły od domów uczniów z 

przenoszonych klas będzie większa niż 3 km? Też będą jakieś ulgi? 

Dyrektor MZOSiP Renata Kamińska: Tak, to wynika z ustawy. W takich okolicznościach dzieci 

otrzymają zwrot kosztów biletów ZKM. 

Burmistrz Miasta Adam Żyliński: Odnosząc się do wypowiedzi radnego Bojko, to w planie 

przestrzennym z 3 szkół dotąd zapisanych, zaproponujemy rezygnację z jednej, tej na Lipowym 

Dworze, bo ona nie ma żadnej przyszłości. To taka wcześniejsza nadgorliwość. Dwie pozostałe 

propozycje pozostaną: jedna na Piastowskim, druga na Polach Filtracyjnych. Są też tam do 

uregulowania m.in. stosunki własnościowe, ale na pierwszym miejscu jest szkoła na Piastowskim. 

Nie wiadomo, ile lat to zajmie, ale od tego się nie ucieknie. Nie chcemy też doprowadzić do 

likwidacji wybranej szkoły, stojącej w rzędzie, czyli SP 2, 4 i 5, tylko w sposób naturalny 

przeniesienia jej w całości na osiedle Ostródzkie.  

Radny Stanisław Milewski: Nie chciałbym, aby dyskryminowano studia podyplomowe. Student, 

który skończył 15 lat temu chemię a student, który skończył teraz szkołę podyplomową mają tę 

samą wiedzę. 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański: Sugestią rodziców jest, by całe klasy przenosić, bo 

się dobrze czują razem. Czy w związku ze zróżnicowaniem pojemności osobowej szkół 

dopuszczamy możliwość indywidualnego przenoszenia, poza rejonizacją? Poza tym, co w sytuacji, 

gdy tylko część rodziców uczniów kończących klasę trzecią wyrazi zgodę na przeniesienie całego 

oddziału, a cześć nie? 

Burmistrz Miasta Adam Żyliński: Jest ogromna różnica między tym, co się dzieje na poziomie 

klasy szóstej, gdzie jest ustawowy obowiązek, a co się dzieje na poziomie klasy trzeciej, gdzie jest 

dobrowolność i tak to zapisujemy w uchwale. Jeżeli to będzie w jakiś rozsądnych granicach, to 

będziemy łączyć oddziały i wyprowadzać cały odział do innej szkoły. Oczywiście, najlepszym 

rozwiązaniem jest, jak idzie cała klasa. Tu bardzo dużo zależy od klimatu, atmosfery, dyskusji, 
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liderowania przez aktualną wychowawczynię, bo rozważamy, by klasa szła wraz ze swoim 

wychowawcą. To będzie dużo zachęcania, w sensie psychologii, dobrej otoczki, ale cały czas w 

konsultacji i dialogu z rodzicami. Jeśli chodzi o rejonizację, to ona dotyczy tylko klas pierwszych 

szkół podstawowych, cała reszta to jest regulowanie tego wszystkiego, nie będzie rejonizacji w 

przypadku wyprowadzanej klasy szóstej.    

Radna Anna Zakrzewska: Jak daleko były zakrojone konsultacje z mieszkańcami, z rodzicami, z 

gronem pedagogicznym proponowanej uchwały? Czy były takie konsultacje? Czy jakieś zdania są 

już wyrażone i czy zostały one uwzględnione w tej uchwale?  

Burmistrz Miasta Adam Żyliński: Tak. To spotkanie, tutaj odbyte, bardzo reprezentatywne, bo w 

oparciu o przedstawicieli rodziców, pozwoliło nam uzgodnić to, co proponujemy, czyli te dwa 

akcenty: jeden ustawowy, czyli przechodzenie pełnych oddziałów z klas szóstych oraz ten 

zaproponowany przez dyrekcje, to jest dotyczący klas trzecich. W przeciwnym wypadku powstałaby 

czarna dziura. To było przedmiotem konsultacji. O całej reszcie trudno dyskutować z 

mieszkańcami, bo są to zapisy ustawowe, których zmienić nie można. 

Radna Elżbieta Prasek: Aby panie dyrektor przygotowały się do reformy, to one muszą zacząć 

wcześniej przygotowanie klas. W budżecie nie mamy złotówki przeznaczonej na remonty. Trzeba 

będzie, na przykład przygotować gimnazja dla klas pierwszych, kupić sprzęt, urządzać pracownie – 

to są potężne pieniądze. Z czego zabierzemy pieniądze na reformę oświaty, żeby szkoły działały? 

Zanim państwo ewentualnie da jakieś środki. 

Burmistrz Miasta Adam Żyliński: Kondycja naszego miasta, jeśli zmierzymy ją miarą zadłużenia, 

itd., nie jest taka tragiczna. Jeśli będzie trzeba, to siądziemy i się będziemy zastanawiać, co robić z 

tym dalej. Na tym etapie jest to przedwczesne. Pani Ewa Junkier wizytuje szkoły i wie, co się w nich 

obecnie dzieje. 

Zastępca Burmistrza Ewa Junkier: Wczoraj wraz z panią Kamińską byłyśmy w obecnym 

Gimnazjum nr 2. Pani dyrektor ciężko pracuje. Muszę państwa uspokoić, że ta reforma jest 

wdrażana. Przyszłe klasy, zarówno czwarte, jak i pierwsze, będą miały naprawdę świetne warunki. 

Razem z panią Kamińską byłyśmy pod dużym wrażeniem. Dzieci będą bezpieczne. Będą oddzielne 

wejścia dla klas pierwszych, oddzielne jakby skrzydła, przestrzeń inna, toalety także. To, czego 

najbardziej obawiali się rodzice, a więc kontaktu z tą najstarszą młodzieżą, tego nie będzie. Dzieci 

będą oddzielnie, nawet zejście na salę gimnastyczną będzie oddzielne. Wszystko się już dzieje, 

remontuje się. W tej chwili szkoły robią to ze swoich środków, pani dyrektor nawet ma już 

wyliczone, ile to będzie kosztowało. Są to niemałe pieniądze, bo poza remontem mówimy jeszcze, 
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np. o mebelkach dla dzieci. Pani dyrektor jest przygotowana i ma wszystko wyliczone. W 

Gimnazjum nr 1 będzie wydzielone osobne piętro dla najmłodszych dzieci. Wszystko, nawet 

miejsce wychodzenia na świeże powietrze, też zostanie oddzielnie stworzone. Dziecko, które 

miałoby pójść tam do pierwszej klasy, ma świetne warunki. Zachęcam państwa, abyście za jakiś 

czas zwizytowali te gimnazja. Prace trwają i są bardzo zaawansowane. Oczywiście szkoły 

podstawowe też mają nowe potrzeby, bo one będą musiały doposażyć gabinety do biologii czy 

chemii, ale największe wydatki to są wydatki gimnazjów na przyjęcie pierwszych i czwartych klas. 

Radna Elżbieta Prasek: Który rok z najbliższych, powiedzmy trzech, będzie najtrudniejszy dla 

naszej oświaty? 

Zastępca Burmistrza Ewa Junkier: 2019 

Radny Włodzimierz Harmaciński: Czy zasoby pomieszczeń, czy szkół, jakie mamy nie są już na 

tyle wystarczające, by myśleć o nowych szkołach, o nowym wydatkowaniu pieniędzy? 

Burmistrz Miasta Adam Żyliński: Miasto przez kilka dekad przesunęło się ze swoją ekspansją w 

rejon Nowej Wsi. Za tzw. torami będziemy mieli obok siebie 3 szkoły podstawowe: nr 2, 4, 5. Nie 

chodzi, abyśmy mnożyli byty, aby powstała szkoła nr 6. Nie przesądzam, która z tych szkół miałaby 

być przeniesiona w całości w tamtejszy region. Przy prawidłowym rozwoju miasta szkoła w tamtym 

rejonie jest niezbędna. Nas to nie ominie, ponieważ mamy wynaturzoną  sieć szkół, w sensie 

rejonizacji.  

Radna Anna Zakrzewska: Kiedy to nastąpi? 

Burmistrz Miasta Adam Żyliński: Jest takie pojęcie którego się tu nauczyłem, na tej sali, że 

najważniejsza jest decyzja. My tę decyzję na pewno podejmiemy, a co do wybudowania, to już jest 

zupełnie inny problem.  

Radna Anna Zakrzewska: A decyzja kiedy zostanie podjęta? 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański: Ad Kalendas Graecas. 

 

 Rada Miejska w obecności 19 radnych, przy 18 głosach ,,za” i 1 „wstrzymującym”- podjęła 

uchwałę w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego 

ustroju szkolnego w Gminie Miejskiej Iława. 

 

Uchwała Nr XXXVI/314/17 w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i 

gimnazjów do nowego ustroju szkolnego w Gminie Miejskiej Iława stanowi załącznik nr 4 do 

protokołu. 
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Ad. 4. Zamknięcie obrad XXXVI Sesji 

Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański wobec zrealizowania porządku 

obrad o godzinie 1205 zamknął sesję. 

 

Szczegółowy przebieg obrad zawiera nagranie dźwiękowe z sesji. 

 

   Protokołowała:                     Przewodniczący Rady Miejskiej 

     /-/ Danuta Drozdowska                      /-/ Wojciech Szymański 

         Ewelina Gorzka 

 


